



University Smoking Ban Policy

Al-Mustaqbal University is committed to providing a healthy and safe environment for students, employees, and visitors. In the interest of maintaining public health and promoting well-being, smoking is prohibited in all university facilities, except in designated areas clearly marked for this purpose. The university also commits to providing designated smoking areas that are clearly signposted, equipped with ventilation and air purification systems to ensure that passersby are not affected."

Policy Objectives:

1. Protect the health of students, employees, and visitors from the harms of smoking and secondhand smoke.
2. Promote awareness of the importance of healthy living and reduce the use of tobacco products.
3. Improve the quality of the university environment by maintaining clean air.

Scope of Application: This policy applies to all members of the university community, including students, faculty, administrative staff, visitors, and contractors.

Procedures:

1. Prohibited Areas:

- Smoking is prohibited in all university buildings, including classrooms, offices, libraries, cafeterias, corridors, and parking garages.
- Smoking is permitted (except in special cases) in all outdoor areas, such as gardens and courtyards with consideration for environmental preservation.

2. Signage and Announcements:

- Clear signs indicating the smoking ban are placed at all entrances and public areas.
- The policy is regularly announced through email, the university website, and internal bulletins.

3. Awareness and Education:

- The university offers awareness and education programs on the risks of smoking and the importance of quitting.
- The university provides resources and assistance for those who wish to quit smoking.

4. Penalties:

- Graduated penalties are applied to violators of this policy, starting with a warning and escalating to fines or disciplinary actions according to university regulations.

5. Exceptions:

- Limited exceptions are granted for scientific research purposes, provided prior approval is obtained from university administration.

Implementation and Monitoring: The responsibility for implementing this policy is entrusted to the Office of Student Affairs and Campus Security, and it is regularly reviewed and updated to ensure its effectiveness.



سياسة منع التدخين في الجامعة

تلتزم جامعة المستقبل بتوفير بيئة صحية وأمنة للطلاب والموظفين والزوار. ومن منطلق الحفاظ على الصحة العامة وتعزيز الرفاهية، تقرر منع التدخين في جميع مرافق الجامعة، باستثناء الأماكن المخصصة لذلك والتي تم تحديدها بوضوح. تلتزم الجامعة أيضاً بتوفير أماكن مخصصة للتدخين تكون معلمة بعلامات دالة، ومزودة بوسائل التهوية وتنقية الهواء لضمان عدم تأثر المارة.

أهداف السياسة:

1. حماية صحة الطلاب والموظفين والزوار من أضرار التدخين والتدخين السلبي.
2. تعزيز الوعي بأهمية الحياة الصحية والتقليل من استخدام منتجات التبغ.
3. تحسين جودة البيئة الجامعية من خلال الحفاظ على الهواء النقي.

نطاق التطبيق: تطبق هذه السياسة على جميع أفراد المجتمع الجامعي، بما في ذلك الطلاب وأعضاء الهيئة التدريسية والإدارية والزوار والمقاولين.

الإجراءات:

1. **المناطق المشمولة بالمنع و المسموح فيها التدخين:**
 - يمنع التدخين في جميع مباني الجامعة، بما في ذلك الفصول الدراسية، المكاتب، المكتبات، المطاعم، الممرات و كراجات السيارات.
 - يسمح التدخين (الا في حالات خاصة) في جميع المناطق الخارجية مثل الحدائق و الساحات مع مراعاة الحفاظ على البيئة.
2. **الإعلانات والإشارات:**
 - يتم وضع لافتات واضحة تشير إلى منع التدخين في جميع المداخل والمناطق العامة.
 - تُعلن السياسة بشكل دوري من خلال البريد الإلكتروني، الموقع الإلكتروني، والنشرات الداخلية.
3. **التوعية والتثقيف:**
 - تقدم الجامعة برامج توعية وتثقيف حول مخاطر التدخين وأهمية الامتناع عنه.
 - توفر الجامعة موارد ومساعدة لأولئك الذين يرغبون في الإقلاع عن التدخين.
4. **العقوبات:**
 - تُطبق عقوبات تدريجية على المخالفين لهذه السياسة، تبدأ بالتحذير وتصل إلى فرض غرامات أو إجراءات تأديبية وفقاً للوائح الجامعة.
5. **الاستثناءات:**
 - تُمنح استثناءات محدودة لأغراض البحث العلمي بشرط الحصول على الموافقة المسبقة من إدارة الجامعة.

التنفيذ والمراقبة: تُعهد مسؤولية تنفيذ هذه السياسة إلى مكتب شؤون الطلاب والأمن الجامعي، ويتم مراجعتها وتحديثها بانتظام لضمان فعاليتها.